
Protokół Nr 71/2024

z posiedzenia Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim w dniu 8 marca 2024r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności oraz
zaproszeni goŚcie:

1.

2.

3.

Skarbnik Gminy - Anna Buchwald;
Sekretarz Gminy - Dariusz Wojtania;
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej - Izabela Fróhlke.

Posiedzenie otworzył Przewodnicz4cy Komisji Pan Tobiasz Świniarski, który po powitaniu
zebranych zaproponował następujący jego porz4dek:

1.
2.
3.
4.
5.

Otwarcie posiedzenia i przy3ęcie porządku;
Przedstawienie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2023r.;
Opinia w sprawie projektu uchwały dot. procedury odwołania Sołtysa Sołectwa Zalesie;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyje;to jednogłośnie.

Ad.2. Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła Komisji sprawozdanie z działalności
OPS za 2023r. Zaznaczyła, że stara się pozyskiwać jak największ4 ilość zewnętrznych środków
finansowych. OPS obecnie realizuje m.in. pro5ekt marszałkowski dotycz4cy opasek życia oraz
opieki wytchnieniowej. Podkreśliła, że na ten moment jest 26 zatrudnionych opiekunek
środowiskowych. Dodała, że problem osób starszych w gminie narasta, a coraz trudniej znaleź«5
opiekunki. Zaznaczyła, że OPS nie jest instytucją, która przynosi zyski. Kolejną rzecz4, która
przynosi olbrzymie koszty to domy pomocy społecznej. W 2023 roku gmina poniosła l mln
250 tys. zł kosztów związanych z pobytem osób w DPS. Jeżeli chodzi o domy dziecka to
interwencje związane z odebraniem dzieci z rodzin się zdarzają, nigdy nie było tak, że dziecko
zostało odebrane niesłusznie. W ostatnich czasach bardzo dużo sytuacji zdarza się w tzw.
dobrych rodzinach. Dochodzi do wielu prób samobójczych wśród młodzieży. Poinformowała,
że w związku z utworzeniem CUS-u powstanie 5 nowych etatów m.in. koordynatorów
indywidualnych planów usług społecznych, czy organizatorów społeczności lokalnych. Pani
Miczko-Gierakowska zapytała o mieszkanie na ul. Krótkiej. Dyrektor OPS odpowiedziała, że
mogą tam być umieszczane osoby, ale ze względu na to że mieszkanie jest świeżo
wyremontowane, to dba się o to, żeby nie zostały tam umieszczone osoby które mogłyby je
potencjalnie zdewastować. Nadmieniła, ze mieszkanie na ulicy Kościuszki zostanie w ramach
CUS-u przekształcone na mieszkanie wspomagane. Mieszkanie na ul. Krótkiej pełni natomiast
funkcję mieszkania interwencyjnego.

Komisja przyj«ęła przedstawioną informację do wiadomości.

Ad.3. Sekretarz Gminy przedstawił Komisji projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie
procedury odwołania Sohysa Sołectwa Zalesie Zaznaczył, że z wnioskiem o odwołanie Sołtysa
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zwrócili się mieszkańcy Zalesia. W związku z powyższym został przygotowany przedstawiony
projekt uchwały.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.

Ad.4. Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia w miesiącu marcu
br.

Ad.5. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Skarbnik Gminy odpowiedziała na wniosek z poprzedniego posiedzenia komisji dot.
możliwości utworzenia gminnego funduszu wspomagającego wymianę źródeł ogrzewania dla
mieszkańców. Poinformowała, że jest taka możliwość, jednak musi zostać podjęta uchwała,
która ustala procedury udzielania takiej dotacji. Według Pani Skarbnik problemem nie jest
dofinansowanie do wymiany źródła ciepła, ale niechęć mieszkańców do jego wymiany ze
względu na wysokie koszty alternatywnego ogrzewania. Zaznaczyła, że obecnie są na rynku
programy, umożliwiające otrzymanie dofinansowania na wymianę źródła ciepła.

protokołówał:
"zDix

Zastępca Przewodniczącego Komisji

,%tur Juhnke
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